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Tisztelt Elnök Asszony !

„Miniszter Ur! Nem gondolja, hogy a magyar polgárok, vállalkozók számára egyértelm ű
eligazodást nyújtó jogszabály-alkotási gyakorlatot kellene kialakítani”? címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtan i

Kiss Péter
miniszterelnöki hivatalt vezet ő

miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

A magyar jogalkotásban az uniós csatlakozásunk óta egyre inkább gyakorlattá válik, hogy a
nemzeti jogszabályok a normatív elő írások helyett mindössze uniós jogszabályokra utalnak,
jogszabályok sorát helyezik hatályon kívül, ugyancsak uniós jogszabályokra hivatkozással, a z
érintettek számára a jogszabályok értelmezéséhez nélkülözhetetlen fogalmakat hagynak ki a
jogszabályból minden további utalás nélkül .
Mindezt azzal magyarázva, hogy valahol, egy másik uniós rendeletben az már benne van ,
eddig közismert megnevezéseket kerülnek meg (pl . a most az összevont agrárigazgatást érintő
törvényben kényszerszült fogalmakkal az eddig alkalmazott, ismert, s egyértelm ű útmutatást
adó megnevezések helyett) mindenféle homályos, ki nem deríthet ő intézményi
megnevezésekkel, merthogy, az Unió tiltja az ismétlést, valamiféle magyar jogszabály tiltja a z
egyértelmű megfogalmazásokat, legalábbis az Igazságügyi és Rendészeti Minisztérium
állítása szerint . .

Mindez gyakorlatilag lehetetlenné teszi még a jogkövet ő szándékú állampolgár számára is a
pontos eligazodást. A tapasztalat az, hogy az unós jogszabályok magyar fordítása igen gyeng e
színvonalú, a magyar szakzsargont egyáltalán nem adja vissza, fölösleges vitákat gerjeszt a
hatóság és az állampolgár, a vállalkozó között, s végképp nem ad eligazodást az eljárási
kérdésekben, hiszen a 2006 . évi CIX-es tv . hatálybalépése óta már az is kideríthetetlen ,
melyik is az "illetékes hatóság", s az hol is található .



Kérdezem Miniszter Úrtól :
-Nem gondolja, hogy ha a jogalkotásban, jogalkalmazásban új körülmény merül föl, akkor ez t
a nemzeti jogalkotásban is más technika kell kövesse, mindenképpen úgy, hogy az a magya r
állampolgárok, a magyar hatóságok számára is kezelhető legyen?

-Nem gondolja-e Miniszter úr, hogy ma még nemcsak nem tud minden magyar állampolgá r
angolul, de egy - egy jogszabályi előírásért a világháló kutatása is nehézségekbe ütközik, s
fölösleges is, időrabló is?

-Nem gondolja Miniszter úr, ha az Unióba lépésünk, vagy a "közigazgatási reform" új
helyzetet teremtett a jogalkotásban akkor a kormánynak is át kellene gondolnia ezt a kérdést, s
a magyar polgárok, az itt vállalkozók számára egyértelm ű eligazodást nyújtó jogszabály -
alkotási gyakorlatot kellene kialakítani ?

Várom válaszát,

Budapest, 2007 . november 13 .
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